
    Protokół 

Z posiedzenia Komisji Regulaminowej Rady Miejskiej w Barczewie  

   z dnia 5 lipca 2016r. 

 

Obecni na posiedzeniu -  zgodnie z załączoną listą obecności. 

Porządek posiedzenia: 

1. Projekt uchwały w sprawie utworzenia Żłobka Miejskiego w Barczewie. 

2. Projekt uchwały w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dzieci w żłobku 

prowadzonym przez Gminę Barczewo, maksymalnej wysokości opłaty za 

wyżywienie oraz warunków zwolnienia z tych opłat. 

3. Projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Barczewo. 

4. Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli zamieszkałych i zagospodarowania tych odpadów. 

5. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli  

nieruchomości. 

6. Projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli 

nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Barczewo. 

7. Projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia od Agencji 

Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Olsztynie nieruchomości. 

8. Projekt uchwał y w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2016 rok. 

9. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obrębu geodezyjnego Łęgajny i części 

obrębu Kaplityny. 

10.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Barczewo na lata 2016-2025. 

11.Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2016 rok. 

 

Ad. 1 Kwestie związane z utworzeniem Żłobka, jako samodzielnej gminnej 

jednostki budżetowej przedstawiła Pani Hanna Chyżyńska – Dyrektor MZOiZ. 

Brak jest  podstawy prawnej do połączenia obecnie funkcjonującej placówki 

Przedszkola ze Żłobkiem, jednakże  żłobek i przedszkole  mogą działać w jednym 

budynku, oraz mieć wspólną obsługę administracyjno-księgową.  Realizując 

projekt „Maluch” na który pozyskaliśmy 309 551,00zł możemy wykonać 

niezbędne prace remontowe trzech pomieszczeń , szatani, łazienki , część 

korytarza oraz wjazd do przedszkola. Sale przystosowane na potrzeby maluchów 



zostaną wyposażone w meble i zabawki. Rozwój infrastruktury społecznej naszej 

gminy wskazuje na to, że wzrośnie liczba osiedlających się  mieszkańców 

czynnych zawodowo a co za tym idzie wzrośnie zapotrzebowanie na usługi w 

zakresie opieki nad dziećmi. 

Opinia Komisji pozytywna, Przewodniczący Komisji podkreślił, iż przystąpienie do 

projektu „Maluch”  i utworzenie Żłobka jest słuszne bo jest takie zapotrzebowanie 

społeczeństwa .  

Ad.2 Proponuje się przyjąć opłaty na pobyt dziecka w żłobku , które obejmują: 

1) miesięczną w kwocie 200zł, która obejmuje: miesięczną opłatę stałą, która 

nie ulega zmianie w przypadku nieobecności dziecka w żłobku,  

2) opłatę za wyżywienie- stawka dzienna 6 zł, nie pobiera się opłaty za 

wyżywienie za każdy dzień nieobecności dziecka, 

3) dodatkową opłatę za wydłużony wymiar opieki (przekraczający 10 godzin 

dziennie- 2,5% obowiązującego minimalnego wynagrodzenia za pracę za 

każdą rozpoczętą godzinę opieki wykraczającą poza 10 godzin pobytu 

dziecka w Żłobku.  

Opinia Komisji pozytywna. 

Ad.3, 4, 5 ,6 W związku z nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach zaszła konieczność dostosowania uchwał Rady Miejskiej  z zakresu 

utrzymania czystości i porządku , gospodarki odpadami komunalnymi do 

obowiązujących w tym zakresie zmian. Zgodnie z nowelą ustawy gminy są 

zobowiązane do dostosowania prawa miejscowego w zakresie gospodarki 

odpadami do 01.08.2016r. Najistotniejsze zmiany to: możliwość zróżnicowania 

częstotliwości odbierania odpadów w szczególności w zależności od ilości 

wytwarzanych odpadów i ich rodzajów, z tym , że w okresie od kwietnia do 

października częstotliwość odbierania zmieszanych odpadów oraz bioodpadów 

stanowiących odpady komunalne nie może być rzadsza niż raz na dwa tygodnie z 

zabudowy jednorodzinnej.  

W kolejnym projekcie uchwały określono szczegółowo sposób i zakres 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości zamieszkałych i zagospodarowania tych odpadów.  W zamian za 

wniesioną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi  odbierane  będą  

komunalne odpady niesegregowane (zmieszane), odpady zebrane w sposób 

selektywny( odpady ze szkła, papieru i tektury, z tworzyw sztucznych, odpady 

zielone(w ilości nie większej niż 5 worków na nieruchomość na jeden odbiór 

odpadów), Żużel i popiół z gospodarstw domowych (zimny), zużyty sprzęt 

elektryczny i elektroniczny, meble, odpady wielogabarytowe- odbierane wg 

ustalonych w harmonogramie wystawek. W załączniku do uchwały określono 

Regulamin Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. Regulamin 

określa szczegółowe zasady funkcjonowania Punktu, w tym : jakie odpady są 

przyjmowane , jakich odpadów nie przyjmuje się , oraz jakie są wymogi w 



stosunku do osób – właścicieli nieruchomości      dostarczających odpady 

komunalne ( okazanie dowodu osobistego, wskazanie adresu zamieszkania oraz 

okazanie potwierdzenia dokonania opłat za odbiór odpadów z nieruchomości). 

Każdy korzystający z PSZOK zobowiązany jest do zapoznania się i przestrzenia 

regulaminu. 

Doprecyzowane zapisy znowelizowanej ustawy w zakresie pozyskiwania od 

właścicieli  nieruchomości danych spowodowały konieczność modyfikacji wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi . 

Ponadto przedstawiono projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli 

nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Barczewo. Opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właściciel nieruchomości zobowiązany 

jest uiścić z dołu bez wezwania w terminie do 10 dnia każdego następnego 

miesiąca.   

Powyższe projekty uchwał  komisja zaopiniowała pozytywnie. 

Ad.7 W dniu 11 maja 2016r. pomiędzy Agencją Nieruchomości Rolnych a Gminą 

Barczewo została zawarta umowa o udzielenie bezzwrotnej pomocy finansowej w 

wysokości 226 319,00zł na rozbudowę sieci wodociągowej z miejscowości Stare 

Wrócikowo do miejscowości Barczewski Dwór. W zamian Gmina Barczewo 

zobowiązała się  nieodpłatnie przejąć należące do Agencji drogi wewnętrzne w 

miejscowości Maruny oraz nieruchomości na których zlokalizowane są studnie 

(Maruny, Ramsowo).  

Opinia Komisji pozytywna. 

Ad.8 Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  występuje z 

wnioskiem o zmianę preliminarza wydatków Gminnego Programu Profilaktyki  i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2016 rok. Proponuje się dokonać 

następujących zmian: 

1. W zadaniu pt. „Udzielanie rodzinom, w których występują problemy 

alkoholowe pomocy psychospołecznej i prawnej, a w szczególności ochrony 

przed przemocą w rodzinie”- Prowadzenie ognisk opiekuńczo-

wychowawczych w Barczewie- zmniejszenie środków o kwotę 25.350zł 

2. W zadaniu „Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i 

edukacyjnej w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych i 

przeciwdziałania narkomanii, w szczególności dla dzieci i młodzieży, w tym  

pozalekcyjnych zajęć sportowych” – Organizowanie pozalekcyjnych zajęć 

sportowych wraz z promowaniem abstynencji – zwiększenie środków o 

kwotę 19.600zł. 

- prowadzenie zajęć grupowych dla ofiar przemocy w rodzinie oraz 

konsultacje indywidualne dla ofiar przemocy w rodzinie -zwiększenie 

środków o kwotę 5 750zł. 



Opinia Komisji pozytywna. 

Ad.9 Konieczność przystąpienia do zmiany miejscowego planu miejscowego 

planu zagospodarowania obrębu geodezyjnego Łęgajny i części obrębu Kaplityny 

wynika  z przeprowadzonej analizy  pod kątem aktualności studium  

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego. Zmiany planów wynikać mogą z 

uzasadnionych wniosków właścicieli gruntów, z nowych potrzeb związanych z 

rozwojem danej miejscowości, potrzebami w zakresie realizacji celów publicznych 

oraz wynikających ze zmiany przepisów prawa. 

Opinia Komisji pozytywna. 

Ad.10 i 11  Zaproponowane zmiany w budżecie gminy na 2016 rok oraz projekt 

uchwały w sprawie wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2025 Komisja 

zaopiniowała pozytywnie. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokołowała      Przewodniczący Komisji 

Ryszarda Buga       Andrzej Moszczyński 


